



Chelovek. 2013-2024

ISSN 0236--2007

URL - <http://chelovek-journal.ru>

All right reserved

Issue 5 Volume . 2016

Long-term developments in autobiographical writing in the Netherlands since 1500

Rudolf Dekker

Abstract

The text of the opening lecture delivered by a well-known Dutch historian at the International Conference "Autobiographical Compositions in an International Research field: people, texts, practices" is presented. The author used an example of his own researches of the corpus of diaries and autobiographies texts by Dutch authors of XVI-early XX centuries to consider some basic aspects of investigation of autobiographical texts as a line of historical studies as well as the role of that material in comprehension of the history of the society and personality.

Keywords list (en): EGO-DOCUMENTS, NETHERLANDS, AUTOBIOGRAPHY, DIARY

Date of publication: 01.10.2016

Citation link:

Dekker R. Long-term developments in autobiographical writing in the Netherlands since 1500 // Chelovek. – 2016. – Issue 5 C. 71-83 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000596-6-1-ru-6/>

Долгосрочные тенденции автобиографического творчества в Нидерландах

Деккер Рудольф

Аннотация

Публикуется текст лекции, прочитанной известным нидерландским историком на открытии международной конференции "Автобиографические сочинения в междисциплинарном исследовательском поле: люди, тексты, практики". На примере собственных исследований корпуса текстов дневников и автобиографий нидерландских авторов XVI-начала XX веков автор рассматривает фундаментальные вопросы изучения автобиографических материалов ("эгодокументов") как направления исторических исследований и роль этих материалов в постижении истории общества и личности.

Ключевые слова: АВТОБИОГРАФИЯ, ДНЕВНИК, ЭГО-ДОКУМЕНТЫ, НИДЕРЛАНДЫ

Дата публикации: 01.10.2016

Ссылка для цитирования:

Деккер Р. Долгосрочные тенденции автобиографического творчества в Нидерландах // Человек. – 2016. – Номер 5 С. 71-83 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000596-6-1-ru-6/>